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UDECIDE is een initiatief van NUOVO Scholen 

en heeft als doel om leerlingen van de verschillende 

NUOVO-scholen met elkaar in contact te brengen, 

in een contextrijke leeromgeving. De vraagstukken 

kwamen van de belangrijkste bedrijven en orga-

nisaties in Utrecht en varieerden van ‘Hoe vergroten 

we het leesplezier van jongeren tussen 10-14 jaar?’ 

(Bol.com) tot ‘Hoe zorgen we dat reizigers op station 

Vaartsche Rijn hun fiets op de juiste manier stallen?’ 

(NS). Voor elk vraagstuk werden een of twee 

groepen samengesteld, bestaande uit leerlingen  

van verschillende scholen, variërend in leeftijd en 

onderwijsniveau.

Hechte groep
X11-leerling Lindi Beunk ontwierp met haar groepje 

voor Keti Koti Utrecht en de Stadsschouwburg een 

workshop voor jongeren over het slavernijverleden 

van de stad. Ze verzamelden informatie, interview-

den een onderzoeker en bedachten onder meer een 

quiz. Ze vond het ‘superleuk!’ om met leerlingen van 

andere scholen samen te werken. “In mijn groepje 

zaten ook twee leerlingen van Ithaka ISK. Dus het 

was goed voor ons om Engels te leren, en goed voor 

hen om Nederlands te oefenen. We werden best een 

hechte groep.”

Dat zag ook docent maatschappijvakken Stan 

Spruijtenburg van X11, die betrokken was bij de 

organisatie van UDECIDE. “Zodra leerlingen samen 

een vraagstuk gaan oplossen, zijn ze in de eerste 

plaats leeftijdgenoten. Het schoolniveau doet er 

Tijdens de onderwijsontwerpweek 
UDECIDE bogen bijna 250 leerlingen 
van vijftien Utrechtse vo-scholen zich 
een week lang over praktijkvraag-
stukken rond de toekomst van hun 
stad. Tijdens de feestelijke afsluiting  
presenteerden zij hun oplossingen 
aan de opdrachtgevers en het  
publiek.

kijken wat je leerlingen moet meegeven om in hun 

vervolgopleiding of op de arbeidsmarkt beslagen 

ten ijs te komen. Dat lukt: onderzoek laat zien dat 

onze basis- en kaderleerlingen sinds de transitie 

boven verwachting presteren in het mbo.” 

Bakje koffie
Deze regio kent naast een personeelstekort ook een 

kennistekort. “Hybride professionals kunnen een 

brugfunctie vervullen. Zij nemen ervaringen uit de 

echte praktijk mee naar de leerlingen.” Hoe werf je 

hybride professionals? “Als STO-projectleider voor 

de Hybride Techniekinstructeur plaats ik drie keer 

per jaar een advertentie op MeesterBaan: ‘Heb je 

interesse in de techniek en affiniteit met onderwijs, 

kom dan een bakje koffie drinken.’ “ 

Een fusie, een nieuw gebouw, een verandering 

van onderwijssysteem en een krimp van 40 FTE. 

Onder het motto ‘nieuwe ronde, nieuwe kansen’ 

legde Twan van den Hazelkamp zijn oor te  

luisteren bij het bedrijfsleven over hun ver-

wachtingen van het vmbo. Het antwoord:  

‘Opleiden tot competente leerlingen met een 

goede beroepshouding.’  

Met D&P als onderlegger zet Het Rijks in op 

oriëntatie en profileert zich als school voor zorg, 

techniek en dienstverlening. “Het bedrijfsleven  

is de markt waarvoor wij opleiden. De ontwik-

ke lingen gaan snel. Daarom moet je als school 

ver bintenissen zoeken met bedrijven om het 

onderwijs in alle sectoren actueel te houden en 

Zoek de  
goede match!

Twan van den Hazelkamp

Een laagdrempelige uitnodiging en een brede blik op het inzetten van  
hybride professionals leiden tot méér en betere matches, aldus Twan van  
den Hazelkamp, locatiedirecteur van vmbo Het Rijks in Nijmegen en  
projectleider Hybride Techniekprofessionals.  

Lindi Beunk (links) en  
Stan Spruijtenburg

In een half jaar tijd resulteerde dat in twintig  

gesprekken en tien succesvolle matches, zoals 

een ondernemer die ook jongeren wil enthou-

siasmeren voor het vak; een professioneel 

klusser die parttime als instructeur wil werken 

en een medewerker jongerenzorg die binnen de 

school wil doorgroeien naar instructeur.  

Tijdens een meeloopdag kijken kandidaten  

rond in het onderwijs.   

Welkom
“De kracht schuilt in de laagdrempelige aanpak. 

We informeren niet naar kwalificaties, maar  

naar ambities en interesse. Ik kijk breder dan 

vanuit het perspectief van het onderwijs, heb  

het regionale scholenpalet goed in het vizier  

en ga op zoek naar de klik. Het gesprek met P&O 

is het sluitstuk. De kandidaten geven terug dat 

ze zich welkom voelen en zo een duidelijk beeld 

opdoen van de mogelijkheden.”

niet toe, want ze hebben allemaal een expertise die 

ergens in het proces belangrijk is. De een is beter 

in het schrijven van teksten en de ander juist in de 

creatieve uitwerking van een idee.”

Samen opleiden
Voor Utrechtse bedrijven en organisaties was het 

festival een kans om met jongeren in contact te 

komen, voor de scholen een kans om hun netwerk 

uit te breiden. Wat Stan Spruijtenburg betreft komt 

er volgend jaar een nieuwe editie. “Dit festival was 

op zoveel manieren waardevol. Maar vooral voor de 

leerlingen. Kijk om je heen: allemaal blije koppies!”
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